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Protokół  Nr IX/2015 

 

z  obrad IX Sesji  Rady Gminy Iława odbytej w dniu 26 czerwca 2015 roku 

w sali  konferencyjnej Urzędu Gminy  w Iławie. 

 

 

Stan Rady Gminy Iława                   -       15  radnych  

Obecnych na Sesji Rady Gminy      -       15  radnych  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Iława Pan Roman Piotrkowski o godz. 12
00

 otworzył 

posiedzenie Rady Gminy Iława i po powitaniu radnych, zaproszonych gości i wszystkich 

obecnych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 

wobec ustawowego składu wynoszącego 15 osób stanowi quorum przy którym może 

obradować Rada Gminy Iława i podejmować prawomocne uchwały. 

Materiały na dzisiejszą Sesję zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisje Rady. 

 

Przebieg obrad: 

Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek dzisiejszej Sesji.  

Proponowany porządek obrad:    

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Gminy Iława. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta za okres od ostatniej Sesji Rady. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.  

5. Informacja o sytuacji w rolnictwie: 

 Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego, 

 Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 

6. Informacja na temat funkcjonowania urządzeń i sieci zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

odprowadzania ścieków. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał: 
1) w sprawie zmiany uchwały Nr III/8/2014 Rady Gminy Iława z dnia 19 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Iława na rok 2015, 

2) w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Miejskiej Iława na  

realizację zadań związanych z remontem oraz rozbudową schroniska dla  

bezdomnych zwierząt przy ul. Komunalnej 2B w Iławie, 

3) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Iława upoważnienia do zawarcia z  

Gmina Miejską Iława umowy, będącej wyrazem współdziałania pomiędzy  

jednostkami samorządu gminnego, w sprawie udzielenia dotacji celowej  

Gminie Miejskiej Iława na realizację zadań związanych z remontem oraz  

rozbudową schroniska dla bezdomnych zwierząt przy ul. Komunalnej 2B w Iławie, 

4) w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska Gminy Iława 

na lata 2011 – 2014 z perspektywą do roku 2015-2018” (raport objęty tą uchwałą 

dotyczy lat 2011-2012 i 2013-2014), 

5) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Iława 

na lata 2015-2020, 
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6) w sprawie przyjęcia do realizacji krajowego programu operacyjnego "Programu 

Operacyjnego Pomoc Żywnościowa 2014-2020" współfinansowanego z 

Europejskiego Funduszu Pomocy Najbardziej Potrzebującym, 

7) w sprawie przyjęcia do realizacji programu "Asystent rodziny 2015" dofinansowanego 

w ramach resortowego "Programu asystent rodziny i koordynator rodzinnej pieczy 

zastępczej na rok 2015", 

8) w sprawie przyjęcia do realizacji na lata 2015-2016 projektu "Przełam bariery" 

dofinansowanego w ramach działań na rzecz integracji i reintegracji zawodowej i 

społecznej osób zagrożonych wykluczeniem społecznym "Podmiot zatrudnienia 

socjalnego partnerem Ośrodka Pomocy Społecznej i Powiatowego Urzędu Pracy w 

realizacji kontraktów socjalnych - edycja 2015", 

9) w sprawie zamiany gruntów położonych w obrębie geodezyjnym Segnowy gmina 

Iława, 

10) w sprawie umieszczania reklam na terenach, budynkach i innych obiektach i 

urządzeniach komunalnych oraz pobierania z tego tytułu opłat, 

11) w sprawie powołania Zespołu uprawnionego do przedstawienia Radzie Gminy opinii 

o kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Iławie oraz do Sądu Okręgowego 

w Elblągu w kadencji 2016-2019, 

12) w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w treści Uchwały Nr IV/32/2011 

Rady Gminy Iława z dnia 4 marca 2011 r. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Iława w obrębie wsi Nowa Wieś - w 

części dotyczącej wyłącznie pominiętej w tabeli §11 liczby "17" przy symbolu terenu 

MNU (został on opisany w tekście planu i naniesiony na mapie). 

 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

9. Wolne wnioski i zapytania.   

10. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Gminy Iława. 

 

Ad. 1. 

Przyjęcie porządku obrad. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź propozycje zmian do przedstawionego 

porządku. 

- nie było. 

Za przyjęciem porządku głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Ad. 2. 

Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Gminy. 

 

Protokół z VIII Sesji Rady Gminy Iława został wyłożony do wglądu.  

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do protokołu? 

Do treści protokołu nie zgłoszono uwag.  

Za przyjęciem protokołu głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Ad. 3. 

Sprawozdanie z działalności Wójta za okres od ostatniej Sesji Rady. 

Sprawozdanie z działalności Wójta za okres od ostatniej Sesji Rady Gminy Iława przedstawił 

Wójt Gminy Iława Pan Krzysztof Harmaciński. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 do 

protokołu. 
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Ad. 4.  

Interpelacje i zapytania radnych.  

W interpelacjach głos zabrali. 

- radny Jan Zieliński zgłosił konieczność naprawy drogi gwarancyjnej w miejscowości 

Dziarnówko, 

- radny Andrzej Kozicki – zapytał o drogę Kałduny-Rudzienice, która w tej chwili jest prawie 

nieprzejezdna, 

- radny – Roman Piotrkowski – poprosił o odpowiedź na piśmie odnośnie zmiany planu 

miejscowego zagospodarowania przestrzennego wsi Ząbrowo (przedstawienie całej procedury 

do dnia dzisiejszego), 

 

Ad. 5. 

Informacja o sytuacji w rolnictwie: 

 Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego. 

Informację przedstawił Pan Władysław Łukaszuk – przedstawiciel Powiatowego Zespołu 

Doradztwa Rolniczego. Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

Do informacji nie było uwag ani pytań. 

 

 Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 

Informację przedstawił Pan Krzysztof Kaźmierski – Kierownik Biura Powiatowego Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Informacja stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

Do przedstawionej informacji pytań ani uwag nie było. 

 

Ad. 6. 

Informacja na temat funkcjonowania urządzeń i sieci zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

odprowadzania ścieków. 

 

Informację przedstawił Pan Paweł Sitkowski  - Kierownik ds. eksploatacji sieci wodno-

kanalizacyjnej  firmy Spomer. Informacja stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.  

Do przedstawionej informacji zadano pytania, zgłoszono uwagi. 

- radny Marek Szramka -  zgłosił zdemontowanie we Franciszkowie starego, ponoć 

uszkodzonego hydrantu na miejsce którego miał być ustawiony nowy do tej pory go nie ma, 

- P. Paweł Sitkowski – w momencie likwidacji tego hydrantu stwierdziłem, iż nie będzie go w 

tym miejscu gdyż około 120 metrów od niego jest kolejny. Były próby plombowania go i za 

każdym razem plomba była zerwana i hydrant użytkowany. 

- radny Jan Zieliński – zapytał dlaczego woda z Iławskich Wodociągów była dobra a ta 

dostarczana w tej chwili z Ławic jest gorsza? 

- P. Paweł Sitkowski – woda dostarczana ze stacji uzdatniania z Ławic niczym nie różni się 

od wody Iławskich Wodociągów. Zapewnie chodzi o kwestię czystości rurociągów bo to 

powoduje jakiekolwiek uwagi ze strony mieszkańców.  

- radny Aleksander Konecki – zapytał jak technicznie rozwiązane jest płukanie sieci na 

terenie Gałdowa i gdzie następuje zrzut płukanej wody?  

- P. Paweł Sitkowski – zrzut wody na terenie Gałdowa następuje w miejscu wyjazdu z 

Gałdowa w kierunku Owczarni, 

- P. Roman Buczkowski sołtys sołectwa Dół – zapytał kto odpowiada za dojście wody do 

licznika? 

- P. Paweł Sitkowski – od momentu obowiązywania ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w 

wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków jak i od momentu kiedy funkcjonuje w tej Gminie 
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Regulamin, za właściwe utrzymanie przyłącza wodociągowego czyli od sieci do odbiorcy do 

licznika odpowiada odbiorca, 

- Przewodniczący obrad – sprawę odpowiedzialności za utrzymanie odcinka od przyłącza do 

licznika należy wyjaśnić gdyż w przeszłości było to inaczej uregulowane. 

 

Ad. 7.  

Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany uchwały Nr III/8/2014 Rady Gminy Iława z dnia 19 grudnia 2014 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Iława na rok 2015. 

 

- Wiceprzewodniczący Rady Aleksander Konecki odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr III/8/2014 Rady Gminy Iława z dnia 19 grudnia 2014 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Iława na rok 2015. 

- Przewodniczący obrad poprosił Pana Wójta o wyjaśnienie zapisu w projekcie uchwały 

dotyczącego boiska w Wikielcu. Temat ten był sygnalizowany na komisjach rady. 

- Pan Wójt – chciałbym, wyjaśnić dwie kwestie tj. środków z WFOŚiGW i boiska w 

Wikielcu. Po komisjach wpłynął wniosek z WFOŚiGW a sprawa dotyczy wybudowania w 

Siemianach przez Park Krajobrazowy Pojezierza Iławskiego i Wzgórz Dylewskich wieży 

widokowej na którą środki pochodzą z WFOŚiGW. Przy realizacji inwestycji nie ujęto 

niwelacji terenu w związku z czym WFOŚiGW zwrócił się z prośbą o wykonanie niwelacji 

terenu z jednoczesnym wykonaniem zejścia do plaży na co otrzymamy dofinansowanie. 

Zadanie to zostało wprowadzone do projektu budżetu. W kwestii dotyczącej modernizacji 

boiska w Wikielcu, wpłynął wniosek Klubu Sportowego GKS LZS Wikielec, w związku z 

awansem do III ligi na modernizację boiska pod katem otrzymania licencji na grę w III lidze. 

Należy wykonać boks dla przyjezdnych kibiców, ogrodzenie części nieogrodzonego boiska, 

domontowanie 100 krzesełek oraz zrobienie chwytacza piłek od strony lasu. Na komisjach 

wstępnie był omawiany ten wniosek za którym głosowało część radnych, część się 

wstrzymała. Środki nie zostały nikomu zabrane. Środki pochodzą z rezerwy, która powstała 

po wypłaceniu trzynastki, na co planowane były większe środki i rozliczenia stacji 

uzdatniania wody we Frednowach. Środki które zostaną przeznaczone na boisko w Wikielcu 

wpłyną na poprawę infrastruktury a nie na działalność klubu. Zostanie podpisane 

porozumienie pomiędzy Gminą a Klubem na gwarancję realizacji tego zadania. Ogólna kwota 

jaka jest potrzebna na przygotowanie boiska to ok. 60 000 złotych, z czego jest prośba o 

30 000 od Gminy pozostałość zabezpiecza Klub. Czy Klub zdecyduje się na grę w III lidze 

zależy od Zarządu Klubu gdyż należy sobie zdawać sprawę że wydatki będą o wiele większe. 

- Przewodniczący obrad - zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- radna Izabela Kurek – zapytała czy inne Kluby nie będą składać takich podobnych 

wniosków? 

- Pan Wójt – na sprawę tą należy patrzeć pod katem poprawy infrastruktury, jest drugi taki 

Klub Czarni Rudzienice, który wszedł do klasy okręgowej ale ich stadion dwa lata temu 

został zmodernizowany i spełnia wszelkie warunki. Na dzień dzisiejszy nie mamy sygnałów 

że musimy coś modernizować. W Gminie jest plan odnośnie inwestycji na boiskach. W tym 

roku planowane jest wykonanie nawodnienia na boisku w Wikielcu, w przyszłym roku będzie 

modernizowane boisko w Ząbrowie. 

- radna Zofia Fota – zapytała czy nie taniej byłoby dla Gminy na dzień dzisiejszy wynająć 

takie boisko a w przyszłym budżecie ująć większe wydatki na modernizacje boiska w 

Wikielcu, gdyż wydaje mi się, że to co zostało nam przedstawione to jest nie wszystko co 

wymaga remontu, 
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-  Pan Wójt – mamy przedstawiony konkretny wniosek od Klubu co jest wymagane aby 

otrzymali licencję i za to odpowiada Klub który prowadzi drużynę i chce grać. My możemy 

tylko i tyle tak zostało uzgodnione na komisjach, rozmawialiśmy z Zarządem Klubu i to od 

niego zależy jaką podejmie decyzję. Gmina na tym nie straci bo poprawiona zostanie baza 

tego stadionu.  

- radna Zofia Fota – nie uzyskałam odpowiedzi czy nie lepiej byłoby na tym etapie wynająć 

boiska i nie byłoby to taniej dla Gminy czy musimy te 30 000 tysięcy wydatkować a potrzeb 

w Gminie jest bardzo dużo o czym wszyscy wiemy chociażby po ostatnim objeździe szkół 

czy na co sama cierpliwie czekana, oświetlenie drogi na ulicy Lipowej, czy to jest w tej chwili 

zasadne przy ograniczonym budżecie, 

- Pan Wójt – nie znam kwoty wynajmu innego boiska ale myślę, że koszty wynajmu byłyby o 

wiele większe i środki dalibyśmy obcej instytucji a nie jak chcemy zainwestować we własną 

infrastrukturę.  

- radny Aleksander Konecki – nie wiem czy dobrze zrozumiałem, desygnowanie naszych 

środków nastąpiłoby w momencie kiedy Klub przedstawiłby bilans swoich wpływów, 

wydatków i czy w ogóle jest w stanie poprowadzić tą działalność z rozgrywkami w III lidze. 

Bo my będziemy inwestować we własną infrastrukturę i myślę, że będzie to znaczna poprawa 

infrastruktury tego stadionu i to będzie jako majątek Gminy. Moim zdaniem jest lepiej 

inwestować we własny majątek, poprawiać to co mamy a uwarunkować to tym, że Klub sam 

to przedstawi. Nie wyobrażam sobie, że my jako Gmina inwestowali w działalność Klubu. Są 

to rozgrywki na wyższym szczeblu i należy szukać sobie sponsorów, własnych dochodów. 

Jestem za tym aby zabezpieczyć te środki a desygnacja następuje wtedy kiedy Klub 

przedstawi nam bilans, że spełnia wymogi, ma bilans finansowania wydatków przychodów. 

Wtedy możemy jako Gmina to zrobić gdyż pozostaje to na naszym majątku gminnym. 

Pomysł moim zdaniem jest dobry, natomiast należy to uwarunkować wydaniem pieniędzy w 

celowość. Bo jeżeli mamy dać środki a Klub nie będzie działał to na dzień dzisiejszy mamy 

ważniejsze wydatki niż te związane z modernizacją tego stadionu. 

- Pan Wójt – tak należy to przyjąć jak mówi Pan radny, musi być celowość, zasadność i 

gwarancja i dopiero wtedy zostanie podpisane porozumienie w którym zostanie to wszystko 

określone. Nie wydam środków finansowych na zakupienie materiałów które będą leżały, ma 

to być celowość. Zarząd Klubu musi bardzo przemyśleć, my nie mówimy nie gdyż nikt nie 

chce nikogo hamować ani nie chce żeby nie było rozwoju tym bardziej jak wiemy, że 

prowadzone jest tam wiele grup młodzieżowych dlatego mówimy w sposób jasny, otwarcie 

jak ma to być realizowane, 

- Przewodniczący obrad – na posiedzeniu Komisji Rady Gminy była to sprawa nowa, 

niektórzy radni nie wiedzieli nawet o awansie drużyny i o wydatkach a niektórzy chcieliby 

wiedzieć więcej i prędzej. W związku z tym iż o wydatkach decyduje Rada dlatego po 

rozmowie z Przewodniczącym stosownej Komisji ustaliliśmy spotkanie które odbędzie się 30 

czerwca o godzinie 13
00

 i będzie to spotkanie radnych i Klubu na którym powinniśmy 

dowiedzieć się szczegółowo o funkcjonowaniu Klubu, jego wydatków aby wiedzieć na co 

środki są wydawane i czy w tym momencie są zasadne przy funkcjonowaniu Gminy i innych 

potrzebach. Taką informację, jako Przewodniczący Rady chciałbym wiedzieć aby być 

świadomym na co wydawane są środki gdyż jest to trochę inna sprawa bo głównym 

zamysłem funkcjonowania w naszej gminie jest rozwój sportu masowego, 

- radny Krzysztof Zieliński – w związku z tym, iż spotkanie to nie było konsultowane z 

Panem Wójtem a wydaje mi się że jego obecność na posiedzeniu komisji jest niezbędna 

dlatego proszę Pana Wójta o ustosunkowanie się do tej daty i godziny a Pana Zdzisława 

Patołę proszę o poinformowanie o tym spotkaniu cały Zarząd LZS, 

- Pan Wójt – proponuje godzinę 11
00

 w dniu 30 czerwca br, 

W dalszej części Przewodniczący obrad zapytał czy są jeszcze pytania do projektu uchwały. 
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Nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr IX/66/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

- radny Krzysztof Zieliński – ponieważ sprawa dofinansowania do Klubu GKS LZS 

wywołuje duże emocje i niektórzy z członków tematycznej komisji nie będą mogli być na 

spotkaniu w dniu 30 czerwca dlatego chciałbym zaprosić do udziału wszystkich pozostałych 

radnych. 

Następnie Przewodniczący obrad ogłosił 10 minutowa przerwę. 

Po przerwie przystąpiono do kontynuowania pkt 7 – podjęcie uchwał. 

 

2) w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Miejskiej Iława na  

realizację zadań związanych z remontem oraz rozbudową schroniska dla  

bezdomnych zwierząt przy ul. Komunalnej 2B w Iławie. 

 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej 

Gminie  Miejskiej Iława na realizację zadań związanych z remontem oraz rozbudową 

schroniska dla bezdomnych zwierząt przy ul. Komunalnej 2B w Iławie. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- nie było. 

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr IX/67/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

3) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Iława upoważnienia do zawarcia z  

Gmina Miejską Iława umowy, będącej wyrazem współdziałania pomiędzy  

jednostkami samorządu gminnego, w sprawie udzielenia dotacji celowej  

Gminie Miejskiej Iława na realizację zadań związanych z remontem oraz  

rozbudową schroniska dla bezdomnych zwierząt przy ul. Komunalnej 2B w Iławie. 

 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Iława upoważnienia do zawarcia z Gmina Miejską Iława umowy, będącej wyrazem 

współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie udzielenia dotacji 

celowej Gminie Miejskiej Iława na realizację zadań związanych z remontem oraz  

rozbudową schroniska dla bezdomnych zwierząt przy ul. Komunalnej 2B w Iławie. 

 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- nie było. 

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr IX/68/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
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4) w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska Gminy 

Iława na lata 2011 – 2014 z perspektywą do roku 2015-2018” (raport objęty tą 

uchwałą dotyczy lat 2011-2012 i 2013-2014). 

 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji 

„Programu Ochrony Środowiska Gminy Iława na lata 2011 – 2014 z perspektywą do roku 

2015-2018” (raport objęty tą uchwałą dotyczy lat 2011-2012 i 2013-2014). 

 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- radny Krzysztof Zieliński – ponieważ nie byłem na komisjach, nie znam tego uzasadnienia a 

pytam w kontekście pewnego niepokoju a mianowicie dowiedziałem się od Pani Sołtys z 

Szymbarku, że woda z jeziora Szymbarskiego ma być przepompowywana do jeziora Slim w 

celu uratowania istniejącego tam Portu a wiąże się to z ochroną środowiska. Jestem ogromnie 

zaniepokojony tą sytuacją bo to naruszy cały system wodny. W tej chwili rzeka Osa 

praktycznie już nie istnieje, Wild pompuje całymi dziesiątkami tysięcy metrów sześciennych 

wodę na swoje pola, robi to legalnie, jestem zainteresowany jak tą legalność uzyskał? Teraz z 

tego jeziora woda ma być czerpana do innego miejsca, może warto byłoby się zastanowić i 

podpowiedzieć decydentom o tym, żeby ewentualnie przenieść z jeziora Slim ten Port na 

jezioro Szymbarskie, bo chyba zdajemy sobie sprawę z tego jakie to jest niebezpieczne. Oraz 

kolejne pytanie kto decyduje o tym przepompowywaniu wody? 

- Pan Andrzej Brach – Kierownik Referatu RLP – zgodnie z ustawą prawo ochrony 

środowiska Wójt Gminy Iława przedkłada Radzie raport z realizacji, czyli za lata poprzednie 

to dotyczy lat 2011-2012 i 2013-2014 wszystkich działań związanych z ochroną środowiska, 

czyli jaką politykę prowadzimy w zakresie ochrony środowiska. Natomiast jeżeli chodzi o 

przepompowywanie wody, to istotnie Fundacja wystąpiła z wnioskiem o to aby w efekcie 

uzyskać pozwolenie wodnoprawne i pozwolenie na budowę w celu przepompowywania wody 

z jeziora Szymbarskiego do jeziora Slim, którego poziom się obniżył, jest to na etapie 

wniosku. Z posiadanych informacji z dnia wczorajszego, jest jeszcze inna koncepcja tj. 

przepompowywanie z jeziora Jeziorak do jeziora Slim. W tym zakresie pozwolenie wodno 

prawne wydaje Starostwo Powiatowe po uzgodnieniu, po uzyskaniu opinii innych instytucji. 

Na chwilę obecną jesteśmy na etapie wniosku i wydania decyzji środowiskowej. 

- radny Krzysztof Zieliński – jeżeli nie będziemy działali to być może ten wniosek kiedyś 

przejdzie? 

- Pan Wójt – panie radny będziemy na bieżąco o tym informowali, wszystkie zgłoszone uwagi 

przyjmujemy. Wiem, że już dziś szkoląca Fundacja ma problem, już pół toru szkoleniowego 

jest wyłączone ( na świecie są tylko trzy takie ośrodki szkolące kapitanów między innymi tu 

nas), jest to zagrożenie ale szukają rozwiązania. Na każdym etapie będziemy Państwa 

informowali, bo też nie chcemy aby nic niedobrego działo się na naszym terenie. Chociaż 

trzeba powiedzieć, spadek wód jest wszędzie, na Jezioraku miejscami około 60 cm to 

powoduje, że trzeba będzie oznakować tory żeglarskie, jest problem włączenia się Kanału 

Elbląskiego łącznie z Ostródą i Iławą. Będziemy nad tym czuwali. 

- radny Krzysztof Zieliński – panie Wójcie, Ja pamiętam czasy kiedy  szkoła kapitanów była 

na jeziorze Jeziorak, została przeniesiona na jezioro popularnie zwane Kamionką i jeśli tam 

została przeniesiona to równie dobrze można ją przenieść tam gdzie daje to jakąś gwarancję 

że dany akwen nie będzie w tak drastycznym i szybkim tempie wysychał. 

- Pan Wójt – jest to szerszy problem, bo jak wiemy na terenie Gminy Iławy jest mała 

elektrownia która w tej chwili jest wyłączona poprzez to, że obniżył się stan wody na 

Jezioraku  i nie ma zrzutu. Dziś wszyscy już alarmują, iż muszą być podjęte decyzje w 

kwestii unormowania spraw związanych ze śluzami. Jest to problem i trzeba nad nim czuwać. 
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-  Przewodniczący obrad – nie wyobrażam sobie aby odnośnie jezior na terenie gminy Iława 

ktoś mógł decydować. Nie zrozumiałym jest że wydaje się pozwolenie w Warszawie a 

tutejszy wydział ochrony środowiska nie ma żadnego wpływu ani niezależny samorząd. 

Uważam, że jako samorząd jesteśmy w stanie tą sytuację zrewidować. Nie jest to tylko 

zachwiana równowaga w środowisku jeziora Szymbark, ale także rzeki Osy, jeziora w 

Mózgowie. Robi się dramat i uważam, że jako  samorząd powinniśmy zaprotestować.  

Po czym Przewodniczący obrad zapytał czy są jeszcze pytania dotyczące treści projektu 

uchwały? 

Nie było. Przystąpiono do głosowania.  

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr IX/69/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

5) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Iława 

na lata 2015-2020. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Iława na lata 2015-2020. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- nie było. 

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr IX/70/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

6) w sprawie przyjęcia do realizacji krajowego programu operacyjnego "Programu 

Operacyjnego Pomoc Żywnościowa 2014-2020" współfinansowanego z 

Europejskiego Funduszu Pomocy Najbardziej Potrzebującym. 

 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji 

krajowego programu operacyjnego "Programu Operacyjnego Pomoc Żywnościowa 2014-

2020" współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Pomocy Najbardziej Potrzebującym. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- nie było. 

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr IX/71/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

7) w sprawie przyjęcia do realizacji programu "Asystent rodziny 2015" 

dofinansowanego w ramach resortowego "Programu asystent rodziny i koordynator 

rodzinnej pieczy zastępczej na rok 2015". 

 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji programu 

"Asystent rodziny 2015" dofinansowanego w ramach resortowego "Programu asystent 

rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej na rok 2015". 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- nie było. 

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
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Uchwała Nr IX/72/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

8) w sprawie przyjęcia do realizacji na lata 2015-2016 projektu "Przełam bariery" 

dofinansowanego w ramach działań na rzecz integracji i reintegracji zawodowej i 

społecznej osób zagrożonych wykluczeniem społecznym "Podmiot zatrudnienia 

socjalnego partnerem Ośrodka Pomocy Społecznej i Powiatowego Urzędu Pracy w 

realizacji kontraktów socjalnych - edycja 2015". 

 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji na lata 

2015-2016 projektu "Przełam bariery" dofinansowanego w ramach działań na rzecz integracji 

i reintegracji zawodowej i społecznej osób zagrożonych wykluczeniem społecznym "Podmiot 

zatrudnienia socjalnego partnerem Ośrodka Pomocy Społecznej i Powiatowego Urzędu Pracy 

w realizacji kontraktów socjalnych - edycja 2015". 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- nie było. 

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr IX/73/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

9) w sprawie zamiany gruntów położonych w obrębie geodezyjnym Segnowy gmina 

Iława. 

 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zamiany gruntów położonych w 

obrębie geodezyjnym Segnowy gmina Iława. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- nie było. 

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr IX/74/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 

10) w sprawie umieszczania reklam na terenach, budynkach i innych obiektach i 

urządzeniach komunalnych oraz pobierania z tego tytułu opłat. 

- Wiceprzewodnicząca Rady – P. Bogumiła Kowalska odczytała projekt uchwały w sprawie 

umieszczania reklam na terenach, budynkach i innych obiektach i urządzeniach komunalnych 

oraz pobierania z tego tytułu opłat. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- radna Barbara Ostrowska – poinformowała, iż w dniu wczorajszym pracownicy GDDKiA z 

Olsztyna dokonywali pomiarów reklam na plotach Urzędu Gminy w Iławie, 

- P. Wójt – wszystko co znajduje się w pasie drogowym drogi krajowej czy wojewódzkiej nie 

należy do Gminy. Odnośnie pomiarów reklam na naszym płocie nie mamy żadnej informacji 

z GDDKiA a jako Gmina musimy mieć stosowną uchwałę. 

 

Za przyjęciem głosowało radnych 14, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Uchwała Nr IX/75/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
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11) w sprawie powołania Zespołu uprawnionego do przedstawienia Radzie Gminy opinii 

o kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Iławie oraz do Sądu 

Okręgowego w Elblągu w kadencji 2016-2019. 

 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu 

uprawnionego do przedstawienia Radzie Gminy opinii o kandydatach na ławników do Sądu 

Rejonowego w Iławie oraz do Sądu Okręgowego w Elblągu w kadencji 2016-2019. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- radna Izabela Kurek – mi brakuje nowego radnego w składzie tego Zespołu aby się uczył, 

- Pan Wójt – zadaniem tego zespołu jest sprawdzenie, zaopiniowanie czy wszystkie 

wymagane dokumenty zostały złożone prawidłowo pod względem formalnym, 

merytorycznym, takie są procedury. A wszyscy radni będą dokonywali wyboru ławników w 

głosowaniu tajnym. Jeżeli ktoś chce być w tym zespole nie ma przeszkód. 

- Przewodniczący obrad – zapytał czy ktoś chce brać udział w pracach tego Zespołu? 

- Nikt nie wyraził chęci udziału. 

- Przewodniczący obrad ponownie zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego 

projektu uchwały? 

- nie było. 

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr IX/76/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 

 

12) w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w treści Uchwały Nr 

IV/32/2011 Rady Gminy Iława z dnia 4 marca 2011 r. w sprawie uchwalenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Iława w obrębie wsi 

Nowa Wieś - w części dotyczącej wyłącznie pominiętej w tabeli §11 liczby "17" przy 

symbolu terenu MNU (został on opisany w tekście planu i naniesiony na mapie). 
 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki 

pisarskiej w treści Uchwały Nr IV/32/2011 Rady Gminy Iława z dnia 4 marca 2011 r. w 

sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Iława w obrębie wsi Nowa Wieś - w części dotyczącej wyłącznie pominiętej w tabeli §11 

liczby "17" przy symbolu terenu MNU (został on opisany w tekście planu i naniesiony na 

mapie). 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- nie było. 

Za przyjęciem głosowało radnych 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr IX/77/2015 Rady Gminy Iława z dnia 26 czerwca 2015 roku została przyjęta 

i stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 

Ad.8. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielił Wójt Gminy Pan Krzysztof Harmaciński. 

- Pan Wójt – temat zgłaszany przez radnego Jana Zielińskiego znamy bardzo dobrze i 

chciałbym poinformować, że już 11 czerwca wysłane zostało do Przedsiębiorstwa Drogowo 

Budowlanego w Brodnicy pismo (treść pisma została przez Wójta odczytana – załącznik Nr 

20 do protokołu). W dniu dzisiejszym otrzymaliśmy odpowiedź na to pismo ( treść 

odpowiedzi została odczytana -  załącznik nr 21 protokołu). Oprócz tego pisma odbyłem 
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spotkanie z kierownictwem tej Firmy mówiąc im o tym, że jeżeli takie sytuacje będą się 

powtarzały to będziemy żądali wydłużenia gwarancji i zastanawiali się w przyszłości nad 

wyborem tej Firmy. Na ogłoszony przez nas przetarg nikt więcej nie składał oferty na tego 

typu prace. Jeżeli nie będzie odpowiednia jakość wykonania poprawek to nie dokonamy 

odbioru. Przy odbiorach, o czym wie Referat TI, mają być obecni sołtysi. W kwestii 

zgłoszenia Pana radnego Andrzeja Kozickiego odnośnie drogi Kałduny-Rudzienice nie 

mieliśmy w tym względzie żadnej informacji. W przyszłym tygodniu pracownicy referatu 

techniczno-inwestycyjnego pojadą na miejsce i zorientują się o zakresie prac i zostaną podjęte 

stosowne działania. Odnośnie  zapytania Pana Przewodniczącego stosowna odpowiedź 

zostanie udzielona na piśmie gdyż jest to wyjątkowa sytuacja. Nie mniej jednak przybliżę tą 

sytuację pozostałym radnym. Kilka planów było ogłoszonych w 2010 roku, była wyłoniona 

Firma która miała zrealizować te zadania w przeciągu dwuletniego okresu tj. zmiany planu 

przestrzennego dla poszczególnych miejscowości. Firma nie wywiązała się z realizacji, w 

związku z czym została zerwana umowa, zapłaciła stosowne kary i musieliśmy wyłonić 

kolejną Firmę na realizację tego zadania a dotyczy to Ząbrowa, Siemian i Rudzienic. Mamy 

ogromne problemy przy wyłączeniu gruntów rolnych. Szczegóły zostaną zawarte w 

stosownym piśmie. 

 

Ad.9. 

Wolne wnioski i zapytania. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

- radny Krzysztof Zieliński – chciałbym złożyć wniosek o to, aby Gmina Iława wniosła do 

przedstawiciela instytucji która wydała pozwolenie Wildowi na podlewanie swoich warzyw 

aby z powodu istniejącej suszy i stanu wód na naszym terenie, czasowo to zawiesiła dopóki 

nie ulegnie to jakiejś poprawie, 

- Pan Wójt – wystosujemy pismo w tej sprawie, 

- radny Roman Piotrkowski – zgłosił potrzebę pilnego wystosowania wniosku do Powiatu o 

położenie bezpiecznej kładki przez rzekę Osę, 

- Pan Wójt – było to wielokrotnie zgłaszane do kolejnych budżetów powiatu iławskiego. Na 

ostatniej naradzie sołtysów, która była 23 czerwca br, obecni byli Panowie Dyrektor i 

Zastępca Powiatowego Zarządu Dróg i sprawa ta została również zgłoszona. Wniosek na 

pewno zostanie ponowiony, tym bardziej, że zmieniła się całkowicie sytuacja, jest wiadukt 

drogowy, całkowicie inaczej przebiega droga powiatowa i stwarza bardzo duże zagrożenie 

bezpieczeństwa. Ponadto ze wszystkich zebrań gdzie odbyły się konsultacje wszystkie uwagi 

zgłoszone przez mieszkańców, a było ich około 50, zostały przekazane do Zarządu Dróg 

Powiatowych, 

- Pan Roman Piotrkowski – jest piękna droga na Kamionkę ale na wyjeździe z Kamionki na 

drodze powiatowej jest do załatania kilku dziur, 

- Pan Wójt – sprawa to była również zgłoszona na naradzie sołtysów, otrzymaliśmy 

odpowiedź, że zostanie to naprawione. Będąc przy głosie Pan Wójt zaprosił wszystkich do 

wzięcia udziału w Święcie Indyka w Nowej Wsi, Mózgowiady oraz w koncercie 

charytatywnym w Wikielcu. W najbliższych dniach na terenie naszej gminy będzie gościła 

delegacja z partnerskiej Gminy Pagegai, 

- radna Zofia Fota – zgłaszałam na komisjach drogę w Rudzienicach na której był wypadek a 

na naradzie sołtysów, jak informował pan Wójt, miał być Pan Komendant Policji i miała być 

ta sprawa przekazana, 

- Pan Wójt – informacja została przekazana nie mniej jednak z Urzędu zostanie wystosowane 

w tej sprawie pismo. 

- Przewodniczący obrad – zapytał czy są jeszcze uwagi, zapytania, 

- nie było. 
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Ad. 10. 

Zakończenie obrad IX Sesji Rady Gminy Iława. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad IX Sesji Rady Gminy Iława, Przewodniczący 

Rady o godzinie 14:50 ogłosił IX Sesję Rady Gminy Iława za zamkniętą i serdecznie 

podziękował wszystkim za udział.  

 

Protokołowała                                                                                Przewodniczył 

Grażyna Lignowska                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                     Roman Piotrkowski 

 

 

 

 


